
 علی اوسیوند، بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون 
عنوان کرد: برای فخرفروشی و مسائل جانبی 
بازیگر نشدم. موزه سینما در ادامه انتشار 
به  خود  شفاهی  تاریخ  برنامه های  سلسله 
مناسبت زادروز علی اوسیوند بخش هایی از 
گفت وگوی این هنرمند را منتشر کرده است 
که در ادامه می خوانید. علی اوسیوند درباره 
علاقه خود به بازیگری گفت: متولد اول آذر 
۱۳۳۶ در مسجدسلیمان هستم. پدرم بختیاری 
و مادرم اصفهانی بود. از همان کودکی و زمان 
دبستان علاقه زیادی به سینما و بازیگری داشتم. 
مجله های سینمایی آن دوران را می خواندم 
و با اینکه کار می کردم به خاطر علاقه زیادی 

که به سینما و فیلم داشتم بعد از کار به سینما 
می رفتم. وی ادامه داد: به خاطر دارم در آن زمان 
کیانوش عیاری از اهواز به مسجدسلیمان می آمد 
و فیلم های ۱۶ میلی متری و ۸ میلی متری نمایش 
می داد. اوسیوند با بیان اینکه بهترین ره آوردی 
که سینما برای من داشت، سلامت روح، آرامش 
و راحتی است، بیان کرد: به خاطر فخرفروشی و 
مسائل جانبی به این عرصه پا نگذاشتم؛ به خاطر 
آرامشی که کار بازیگری به من می دهد به این 
حرفه مشغول شدم. وی با بیان اینکه در آثار 
جدی، ملودرام، تراژیک و… کار کرده است، افزود: 
من به نقش های حسی علاقه و در آن ها تبحر 
بیشتری دارم. به نظرم بازیگری یعنی رهابودن و 

معتقدم یکی از مبانی اصلی بازیگری باورپذیری 
و صداقت است. اگر در بازیگری صداقت نداشته 
باشیم، تماشاگر متوجه می شود که ما در بازی 
خود به او فخر می فروشیم و تنها می خواهیم 
خودمان را به آنها نشان می دهیم. اوسیوند درباره 
تجربه همکاری با زنده یاد ملاقلی پور گفت: سال 
۷۲ بود در فیلم »پناهنده« با رسول ملاقلی پور 
همکاری کردم که انصافا فیلم خوش ساختی 
هم بود. ملاقلی پور سر صحنه بسیار با نشاط بود. 
گاهی زود عصبانی می شد ولی چیزی در دلش 
نبود. با هم ارتباط خوبی داشتیم. در این فیلم 
تجربیات خوبی در کنار او کسب کردم. بازیگر 
»پناهنده« با اشاره به دوران دانشجویی خود 
عنوان کرد: دوران دانشجویی ما دوران طلایی 
هنرهای زیبا بود، اصغر فرهادی و همسرش پریسا 
بخت آور، علی دهکردی، مرحوم صادق صفایی، 
ابراهیم حاتمی کیا، ماهایا پطروسیان، سعید 
آقاخانی، من و همسرم حمیرا ریاضی و بسیاری 
از بازیگران در آن دوران تحصیل کردیم. در همان 
دوران هم بسیار تئاتر کار می کردیم و آنقدر در 
کارمان جدی بودیم که هر کسی نمی توانست 
با ما تئاتر کار کند. اوسیوند درباره تجربه بازی 
در کنار علی نصیریان اظهارکرد: علی نصیریان 
انسان بسیار شریفی است و کارکردن با او همیشه 

توأم با آرامش است. دو، سه کار با او همبازی 
بودم و ایشان از اینکه با بازیگرهای دیگر دیالوگ 
تمرین کند، ابایی نداشت. زمانی که می خواست 
یک سکانس را کار کند، جدا از اینکه خودش 
متن را خوانده و تحلیل هایش را انجام داده بود، 
بسیار صادقانه از بازیگر مقابلش می خواست 
که دیالوگ ها را تمرین کند و تمرین را چندین 
بار تکرار می کرد. اوسیوند همچنین از تجربه 
هم بازی شدن با زنده یاد خسرو شکیبایی نیز 
توضیح داد: با خسرو شکیبایی در چند کار همکار 
بودیم، انسان بسیار شریفی بود. در سریال »بوی 
گل های وحشی« ساخته حسینعلی لیالستانی، 
در کنار او بازی می کردم، شکیبایی انسانی 
بسیار فروتن و بدون ادعا بود. وی با بیان اینکه 
بازیگری شغلی مقدس است، ادامه داد: بازیگری 
ریشه در آیین ما دارد. بازیگر به جامعه می گوید 
که کار بد مجازات و کار خوب پاداش دارد. به 
همین دلیل از خدا می خواهم کسانی که در این 
کار به حقشان نرسیدند، زمینه ای فراهم شود 
که به حقشان برسند. اوسیوند افزود: امیدوارم 
بازیگرانی که در قید حیات هستند زنده و سلامت 
باشند و مشغول کار باشند زیرا بیکاری افسردگی 
به دنبال دارد. واقعا ناراحت کننده است که همسر 
زنده یاد فردوس کاویانی می گفت او هر روز لباس 
می پوشید و تصور می کرد که باید سر کار برود. 
نباید این گونه باشد باید یکدیگر را درک کنیم. 
وی مطرح کرد: امیدوارم در جامعه به آرامش 
برسیم و جامعه پر از طراوت و نشاط شود زیرا 
جامعه ای که نشاط نداشته باشد افراد آن زندگی 

را درک نمی کنند.
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 حسین هاشمی رفت تا جایِ نویسندگان 
خوش ذوق و خلاق رادیو در عرصه طنزپردازی 
خالی تر از گذشته شود. زمانی که صادق 
عبداللهی درگذشت که از نویسندگان و 
خلاقان برجسته »صبح جمعه با شما« و چند 
اثر ماندگار دیگر رادیو در عرصه طنز بود حالا 
با خبر تلخ رفتن حسین هاشمی این خلأ 
جدّی تر از گذشته هم خواهد شد. به گزارش 
تسنیم، نکته ای که مهدی آذرمکان، مدیر رادیو 
ایران درباره اش این چنین می گوید: مرحوم 
حسین هاشمی از نسل قدیم و دوره طلایی 
طنزپردازان ایران و رادیو بود و بیش از ۳0 سال 

در رادیو برای مردم نوشت، شخصیت های طنز 
ساخت و لبخند را برای شنوندگان به ارمغان 
آورد. او زبان طنز را می شناخت و پرکاری، 
روحیه همکاری و مثبت وی زبان زد بود. به 
همین خاطر است که می گویم رفتن او یک 
ضایعه دردناک برای عرصه طنزپردازی به شمار 
می رود. حسین هاشمی، طنزپرداز، نویسنده و 
از نوآوران و ایده پردازان برنامه های رادیو ایران 
به ویژه »صبح جمعه با شما« بود. او از آغاز دهه 
هفتاد همکاری خود را با رادیو ایران آغاز کرد و 
به رادیو، رسانه قدیمی و صمیمی مردم تا پایان 
زندگی اش وفادار ماند تا جایی که فعالیت های 
مطبوعاتی خود را کم کرد تا بتواند بیشتر در 
رادیو هنرآفرینی کند. او دارفانی را وداع گفت. 
سعید توکل، تهیه کننده اسبق برنامه »صبح 
جمعه با شما« درباره او اظهارکرد: حسین 
هاشمی از هفته نامه قدیمی و اثرگذار »توفیق« 
فعالیت طنزپردازی را آغاز کرد و خیلی زود 

در حلقه نامداران و بزرگان محفل توفیق 
جای گرفت. او در کنار استادانی چون محمد 
پورثانی، محمد حاجی حسینی، حسامی 
محولاتی، محمد خرمشاهی، حسین مدنی و... 
جایگاه ویژه ای پیدا کرد. ساجد قدوسیان که 
در سال های اخیر تهیه کنندگی و کارگردانی 
»صبح جمعه با شما« را برعهده دارد یکی از 
ویژگی های سبک نوشتن این مرحوم را عنوان 
کرد؛ او گفت:  یک خبری را طرح می کردیم 
و شوخی آن را حسین هاشمی می نوشت 
و بازیگران »صبح جمعه با شما« آن را اجرا 
می کردند. یکی از علاقه مندی های حسین 
هاشمی این بود که سر ضبط برنامه می آمد 
و با بچه های قدیمی »صبح جمعه با شما« 
گپ و گفت می کرد. او کاملا به فضای برنامه 
آشنا بود و ما را خیلی کمک می کرد. زمانی که 
تعدادی از طنزنگاران موسسه »گل آقا« 
تحت مدیریت کیومرث صابری و سردبیری 

مرحوم فرجیان جهت همکاری دعوت به 
عمل آمد و او که از آغاز به کار مجله »گل 
آقا« در جرگه نویسندگان و سوژه پردازان قرار 
داشت به »صبح جمعه باشما« پیوست و با نگاه 
تیزبین به مسائل مبتلابه جامعه و نوشته های 
شیرین و طنز انتقادی خاص خودشان به 
هرچه محبوب تر شدن برنامه کمک شایانی 
کرد. کاراکتر نمایشی)عمه خانم( )باشگاه 
چاخانیست ها( و )اخبار ۶0 ثانیه( از جمله 
بخش هایی بود که بعد از توقف »صبح جمعه 
باشما« در مجموعه برنامه های )قند و نمک 
رادیو تهران( و )جمعه ایرانی شبکه سراسری 
صدا( با اقبال مخاطبان ادامه پیدا کرد. روحیه 
مثبت و خستگی ناپذیر او به همراه اخلاق خوبی 
که همواره زبانزد جمع اهل قلم بود از نکات بارز 
و فراموش نشدنی این یار دوست داشتنی رسانه 
ملی یعنی صدا به شمار می رود. روحش شاد که 

عمری مردم را شاد می کرد.

خداحافظ 
طنزپرداز رادیو

 محمدحسین لطیفی:
   سینما در گام اول 
جسارت می خواهد

 کارگردان باسابقه سینما و تلویزیون 
با تاکید بر اهمیت یادگیری و آموزش 
اول  گام  در  در سینما، گفت: سینما 
جسارت می خواهد، توصیه  دیگرم به تمام 
هنرجویان سینما این است که هیچ گاه 
نباید بگویید »می دانم،  بلدم یا حتی 
یاد گرفته ام.« محمدحسین لطیفی به 
ایرنا اظهارکرد: مهم ترین نکته در سینما 
بعد از هنرمندبودن ذاتی یک فیلمساز، 
اهمیت یادگیری و آموزش است. وی 
ادامه داد: سال هاست که آموزش به صورت 
دانشگاهی، در ایران وجود دارد. زمانی که 
ما در آستانه رشد در این فضا بودیم، این 
تعداد آموزشگاه و فرصت آموزشی وجود 
امروز توسط  نداشت. کلاس هایی که 
حرفه ای ها برگزار می شود و هنرجوها 
امکان حضور در آن ها را دارند، فرصت 
خوبی برای یادگیری است. دلیل آنکه 
برگزاری چنین جشنواره ای را حیاتی و 
ضروری می دانم، همین وجدی است که 
در میان هنرجویان به وجود آورده است. 
لطیفی گفت: این رویداد بسیار می تواند 
راهگشا باشد. من سال هاست که هم در 
بخش بازیگری و هم در بخش کارگردانی 
مشغول تدریس هستم. انگیزه افراد غالبا 
در حد شرکت در یک کلاس است اما 
قطعا با استمرار برگزاری این رویداد در 
سال های آینده، تعداد افرادی که در این 
کلاس های سینمایی تلاش می کنند تا 
کارهای بهتری برای عرضه بسازند، قطعا 
بیشتر خواهد شد. این کارگردان سینما 
تأکید کرد: توصیه ام به تمام هنرجویان 
سینما این است که هیچ گاه نباید بگویید 
می دانم،  بلدم یا حتی یاد گرفته ام. واقعیت 
این است که حتی خود من هنوز به طور 
کامل همه چیز را یاد نگرفته ام و هرجایی که 
امکان یادگیری فراهم باشد، سعی می کنم 
بدون هیچ غروری تلاش کنم تا بیشتر یاد 
بگیرم. وی اظهار داشت: سینما در گام اول 
جسارت می خواهد. قطعا آن کسی که برای 
یادگیری فیلمبرداری اقدام می کند، عاشق 
این حرفه است. امیدوارم غیر از کارگردانی 
و بازیگری، در آینده در حوزه های دیگر 
تخصصی سینما هم هنرجویان بیشتری 
داشته باشیم. لطیفی تاکید کرد: پرچم 
سینما تا امروز دست ما بوده است و قاعدتا 
در سال های آینده باید در دست جوان ترها 

باشد. 

 رسانه های ارمنستان سه شنبه شب از ارائه پیشنهاد 
جدید صلح از سوی این کشور  با جمهوری آذربایجان 
خبر دادند. به گزارش خبرگزاری »آرمناپرس« وزارت 
خارجه ارمنستان در شبکه اجتماعی »ایکس« اعلام 
کرد: »متعاقب بیانیه اخیر نیکول پاشینیان، نخست وزیر 
ارمنستان در تشدید تلاش های دیپلماتیک برای دستیابی 
به امضای معاهده صلح با جمهوری آذربایجان، ارمنستان 
ششمین پیشنهاد خود برای توافق صلح را به جمهوری 
آذربایجان ارائه کرد. ارمنستان متعهد به انعقاد و امضای 
سند عادی سازی روابط بر اساس اصول اعلام شده قبلی 
است.« جمهوری های آذربایجان و ارمنستان سه دهه 
است که بر سر منطقه قره باغ کوهستانی با هم درگیر 
بوده اند. دو کشور با هم روابط دیپلماتیک ندارند. ماه 
سپتامبر، جمهوری آذربایجان عملیات برق آسایی را 
برای پس گرفتن این منطقه که در سطح بین المللی 

متعلق به باکو شناخته می شود اما از دهه ۱۹۹0 توسط 
ارامنه تحت حمایت ارمنستان کنترل می شد، انجام 
داد. این عملیات به کوچ دسته جمعی اغلب ۱۲0 هزار 
ارمنی قره باغ به ارمنستان منجر شد. دو کشور از آن زمان 
برای امضای توافق صلح ابراز تمایل کرده اند، هرچند 
پیشرفت ملموسی حاصل نشده است. »الهام علی اف« 
رئیس جمهور آذربایجان نیز دوشنبه در نشست خبری 
مشترک با همتای عراقی در باکو گفت: »ارمنستان 
باید آینده خود را بر اساس منافع ملی برنامه ریزی کند، 
نه بر اساس جاه طلبی  کشورهایی که از منطقه ما دور 
هستند، به ویژه کشورهایی با گذشته خونین استعماری.« 
نخست وزیر ارمنستان روز شنبه در »ایروان« مدعی شد، 
جمهوری آذربایجان ممکن است برای تهاجم نظامی 
علیه این کشور آماده شود زیرا اصطلاح »آذربایجان 
غربی« به طور فزاینده ای در گفتمان عمومی در جمهوری 

آذربایجان رایج شده است. پاشینیان گفت که رسانه ها، 
مدارس و دانشگاه های جمهوری آذربایجان، ارمنستان را 

آذربایجان غربی می نامند.

 »پولیتیکو« گزارش داد: اوکراین برای دومین زمستان 
جنگ، از آمریکا رادارهای کوتاه برد »سنتینل« را که برای 
ردیابی موشک های بالستیک، پهپادها و هواپیماها طراحی 
شده، درخواست کرده است. به گزارش گروه فارس، اوکراین 
می خواهد از ایالات متحده رادارهای کوتاه برد سنتینل 
)Sentinel(  که برای ردیابی موشک های بالستیک، پهپادهای 
با حرکت کندتر و هواپیماهای بال ثابت و دوار طراحی شده، 
دریافت کند. رسانه آمریکایی »پولیتیکو« به نقل از یک فرد 
آشنا به مذاکرات آمریکا و اوکراین افزود: اوکراین درخواست 
خود را برای دریافت این رادارها با انتظار پیش رو داشتن 

زمستان سخت و اینکه دولت این کشور برای حملات روسیه 
به زیرساخت ها آماده می شود، توضیح می دهد. وزیر دفاع 
آمریکا ۲0 نوامبر )دوشنبه، ۲۹ آبان( برای اعلام تداوم حمایت 
از اوکراین به کی یف سفر کرد و در آنجا با رئیس جمهور اوکراین 
ولودیمیر زلنسکی و وزیر دفاع این کشور رستم عمروف دیدار 
کرد. بعد از آن، »آستین« از تخصیص بسته کمک نظامی 
به ارزش ۱00 میلیون دلار به اوکراین خبر داد. به گزارش 
رسانه های اوکراینی، »آستین« در کی یف گفت: سلاحی در 
زرادخانه آمریکا نیست که به عصای جادویی برای اوکراین 
تبدیل شود و در عوض کی یف درگیر مبارزه ای طاقت فرساست 

و همه چیز به این بستگی دارد که از سلاح های ارائه شده 
توسط غرب چطور استفاده می کند. طبق گزارش ها، آمریکا 
از زمان درگیری ها در اوکراین بیش از ۴0 میلیارد دلار کمک 
امنیتی به این کشور ارائه کرده است. آمریکا تاکنون بزرگ ترین 
تامین کننده نظامی به اوکراین است و قطع کمک های آن ضربه 
بزرگی به اوکراین خواهد بود، زیرا این کشور برای زمستان دوم 
جنگ آماده می شود. با وجود این کمک ها، کی یف نتوانسته 
در ضدحملات علیه ارتش روسیه به رغم در اختیارداشتن 
تسلیحات و تجهیزات پیشرفته غربی موفق عمل کند و تلفات 

و خسارات سنگینی را متحمل شده است.

ششمین پیشنهاد صلح ارمنستان به جمهوری آذربایجان

رادارهای کوتاه برد، درخواست جدید اوکراین از آمریکا

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 تلاش آلمان برای 
تقویت پدافند هوایی اوکراین

 وزیر دفاع آلمان روز سه شنبه در سفر به »کی یف« 
از ارسال سامانه های دفاع هوایی برای ارتش اوکراین 
برای تقابل با جنگنده ها و پهپادهای روسیه خبر داد. 
به گزارش فارس، آلمان به اوکراین قول کمک نظامی 
۱.۳ میلیارد یورویی دیگر را داده است که شامل چهار 
سامانه دفاع هوایی»آیریس« وهمچنین ۲0000 گلوله 
توپ ۱۵۵ میلی متری و سلاح های ضد تانک است. به 
گزارش وبگاه »پراودا« وزیر دفاع آلمان در »کی یف« در 
دیدار با همتای اوکراینی خود گفت: »این پنجمین بسته 
کمک نظامی  از زمستان گذشته تاکنون است و مطمئن 
هستم که به شما در مبارزه با روسیه کمک خواهد 
کرد.« »هرمان هالوشچنکو« وزیر انرژی اوکراین اخیرا 
اظهارکرد: روسیه در حملات  پهپادی خود حدود ۳0 
درصد از زیرساخت های انرژی اوکراین را هدف قرار داد. 
هالوشچنکو با مطرح کردن نیاز به دریافت سامانه های 
پدافند هوایی برای مقابله با روسیه افزود: »ما این پیام 
را به شرکای خود می فرستیم که باید از آسمان خود 
محافظت کنیم.« وزیر دفاع آلمان در پاسخ به سوالی 
درباره انتقال موشک های دوربرد »تاروس« به اوکراین 
اعلام کرد که اطلاعات جدیدی در مورد این موشک ها 
ندارد. پیش از آن، وزیر دفاع آلمان گزارش رسانه ها 
مبنی بر ۲ برابر شدن کمک نظامی آلمان به اوکراین 
در سال ۲0۲۴ به ۸ میلیارد یورو را تایید کرده بود. 
روزنامه آلمانی »بیلد« اخیرا نوشت: منابعی در وزارت 
دفاع آلمان گفته اند که دولت آلمان در روزهای گذشته 
تصمیم گرفت که به اوکراین در سال  ۲0۲۴ کمک نظامی 
اهدا کند. آلمان پیش از این در ماه اکتبر، بسته کمکی 
حاوی سامانه های موشکی، مهمات و نفربرهای زرهی 
به اوکراین ارائه کرد. به اذعان کارشناسان و مقام های 
غربی و حتی خود اوکراینی ها، کی یف نتوانسته در 
ضدحملات علیه ارتش روسیه به رغم در اختیارداشتن 
تسلیحات و تجهیزات پیشرفته غربی موفق عمل کند و 
تلفات و خسارات سنگینی را متحمل شده است. پیش از 
این نیز »لوید آستین« وزیر دفاع آمریکا و »مایا ساندو« 
رئیس جمهور مولداوی نیز در اقدامی تحریک آمیز علیه 
روسیه، برای نشان دادن حمایت خود از اوکراین به 
کی یف سفر کرده بودند. »لوید آستین« وزیر دفاع آمریکا 
)پنتاگون( در سفر به کی یف  از سفارت ایالات متحده در 
این شهر بازدید کرد و سپس به »ولودیمیر زلنسکی« 
رئیس جمهور اوکراین اطمینان داد که حمایت آمریکا 
از اوکراین ادامه خواهد داشت. آستین به زلنسکی بیان 
داشت: »پیامی که امروز برای شما آورده ام این است که 
ایالات متحده با شماست. ما برای مدت طولانی با شما 
خواهیم ماند.« آمریکا از زمان حمله روسیه به اوکراین 
بیش از ۴0 میلیارد دلار کمک امنیتی به اوکراین ارائه 

کرده است. 

وزارت دفاع روسیه: 

 ۴ قایق انتحاری ارتش اوکراین منهدم شد
کوتــــاه

  وزارت دفاع روسیه اعلام کرد: نیروهای ارتش این کشور 
۴ قایق انتحاری اوکراینی که قصد حمله به مناطقی در 
شبه جزیره کریمه داشتند، منهدم کردند. به گزارش مهر 
به نقل از اسپوتنیک، وزارت دفاع روسیه با انتشار بیانیه ای 
خبر داد: ارتش این کشور بامداد چهارشنبه چهار قایق 
انتحاری ارتش اوکراین را در غرب دریای سیاه منهدم کرده 
است. این قایق های انتحاری به سمت شبه جزیره کریمه در 
حرکت بودند. به نوشته اسپوتنیک، نیروهای اوکراینی پس 
از شکست ضدحملات ارتش اوکراین به طور منظم مناطق 
مرزی روسیه را بمباران می کنند، حملات پهپادی را انجام 
می دهند و عملیات خرابکاری انجام می دهند. ضدحملات 
ارتش اوکراین که از ماه ها پیش مقامات و رسانه های غربی و 
اوکراینی با آب وتاب فراوان وعده آن را داده بودند، سرانجام 
۴ ژوئن )۱۴ خرداد( بی سروصدا و بدون اعلام رسمی در 

محورهای مختلف آغاز شد و بنا بر گزارش ها، نیروهای 
اوکراینی نه تنها تاکنون موفق به شکست خطوط دفاعی 
ارتش روسیه و پیشروی چشمگیری نشده اند، بلکه حجم 
زیادی از تجهیزات نظامی مدرن اهدایی غربی ها نیز در این 
ضدحملات نابود شده یا سالم به تصرف نیروهای ارتش 
روسیه درآمده است. ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور 
اوکراین تا پیش از این مدام تأکید می کرد ارتش اوکراین 
عزم خود را جزم کرده که در ضدحملات بهاره، نه تنها 
مناطق شرقی ازدست رفته را از روسیه پس بگیرد، بلکه 
آخرین سرباز روس ها را نیز از شبه جزیره کریمه که در 
سال ۲0۱۴ پس از برگزاری همه پرسی به خاک روسیه 
الحاق شد، اخراج کند؛ اما خبرهای میدان جنگ تاکنون 
چشم انداز روشنی را پیش چشم زلنسکی و غربی ها قرار 

نداده است.

  درخواست پاکستان 
برای پیوستن به »بریکس«

 سفیر پاکستان در روسیه اعلام کرد: اسلام آباد درخواست 
خود را برای پیوستن به گروه کشورهای »بریکس« ارائه 
کرده و انتظار دارد در سال ۲0۲۴ و در زمان ریاست روسیه 
عضو این گروه شود. »محمد خالد جمالی« در گفت وگو با 
»تاس« اظهارکرد که پاکستان درخواست پیوستن به گروه 
کشورهای »بریکس« در سال ۲0۲۴ را ارائه داده و در روند 
عضویت به کمک روسیه نیاز دارد. وی در پاسخ به اینکه آیا 
اسلام آباد پیشنهاد عضویت خود را در بریکس ارائه کرده، 
گفت »پاکستان درخواستش را ارائه داده است. اسلام آباد 
قصد دارد در سال ۲0۲۴ به این گروه تحت ریاست جمهوری 
روسیه بپیوندد. گروه بریکس هم اکنون متشکل از کشورهای 
برزیل، روسیه، هند، چین، و آفریقای جنوبی است. هم اکنون 
آفریقای جنوبی ریاست این گروه را به عهده دارد. سرواژه 
BRICS ( از کنار هم  قرارگرفتن حرف اول نام  بریکس )
انگلیسی این کشورها تشکیل شده است. ۳0 درصد تولید 
ناخالص و ۴0 درصد جمعیت جهان در حوزه بریکس تعریف 
می شود. اوایل شهریور امسال سیریل رامافوزا، رئیس جمهور 
آفریقای جنوبی به عنوان رئیس گروه بریکس در بیانیه پایانی 
پانزدهمین نشست سران بریکس اعلام کرد: ایران، آرژانتین، 
مصر، عربستان سعودی، امارات متحده عربی و اتیوپی از ژانویه 
۲0۲۴ به عنوان عضو رسمی بریکس به شمار خواهند رفت. ما 
باردیگر بر تعهد بریکس به چندجانبه گرایی و محترم شمردن 

قوانین بین المللی تاکید می ورزیم.
        

روسیه موشک هسته ای مستقر کرد
 روسیه موشک جدید اتمی قاره پیما موسوم به »یارس« 
را در پایگاه خود در »کوزلسک« واقع در غرب این کشور 
مستقر کرد. به گزارش ایرنا، رسانه های روس، نوشتند: موشک 
بالستیک جدید یارس در »کوزلسک« در استان »کالوگا« واقع 
در جنوب غربی مسکو مستقر شده است. بر اساس این گزارش، 
روسیه که این موشک را سال دو هزار میلادی توسعه داده و 
ساخته، توانایی حمل چندین کلاهک جنگی اتمی دارد و قادر 
به نفوذ در سپر دفاعی آمریکا و متحدانش است. رویترز بدون 
ارایه جزئیات بیشتر، تنها اشاره کرد که یگان کوزلسک، مکانی 
که موشک جدید آنجا در یک سیلو )تاسیسات پرتاب موشک 
که با عناوینی همچون سیلوی موشکی زیرزمینی یا سیلوی 
هسته ای شناخته می شود( مستقر شده است، نخستین یگان 
در نیروهای موشکی راهبردی روسیه است که فرایند ارتقا 
به موشک های یارس را آغاز کرده است. موشک اتمی قاره 
پیمای یارس روسیه حدود ۲۲ متر طول، ۲ متر قطر و ۱۱ 
هزار کیلومتر برُد دارد و به ۲ روش سیلو یا به صورت متحرک از 
سوی خودروهای ویژه قادر به پرتاب است. مسکو اعلام کرده 
بود موشک های قاره پیما سارمات این کشور با قابلیت حمل 
کلاهک هسته ای که استقرار آنها از پاییز سال گذشته آغاز 

شده بود، در حالت آماده باش جنگی قرار گرفته است.

 »قطع فوری« در جشنواره چنای هند
 فیلم سینمایی »قطع فوری« به کارگردانی و تهیه کنندگی 
مریم بحرالعلومی برای حضور در بیست و یکمین جشنواره 
Channai International Film Festival  انتخاب شد. 
»قطع فوری« که بر اساس طرحی از مریم بحرالعلومی توسط 
گروه فیلمسازی بحرفیلم و در روزگار همه گیری بیماری کرونا 
تولید شده است، در بیست ویکمین جشنواره بین المللی چنای 
هند با آثاری از سراسر جهان رقابت می کند. بحرالعلومی فیلمنامه 
»قطع فوری« را مشترکا با لیلا نیکزاد به نگارش درآورده و 
قصه   ای عاشقانه در شبی را روایت می کند که زمین لرزه ای پنج 
ریشتری، تهران را می لرزاند. پخش بین المللی این فیلم را شرکت 
۷Art Films  بر عهده دارد. سامان صفاری، افسانه کمالی، غزال 
نظر، علی کیان ارثی، محمدرسول صفری، یاسمن ترابی، سادیا 
جلالی پور، علی یعقوبی، خشایار بحرالعلومی، احمدرضا معراجی، 
علی اردلان، رامینا حسینی، گلبرگ محمدی، آرمان درویش و 
روشنک عجمیان، با هنرمندی شقایق فراهانی، سوگل طهماسبی 
و سیاوش چراغی پور، با معرفی الهه منصوریان، سیداحمد 
حسینی، ساسان کریمی و آخرین نقش  آفرینی جاودانه علی 
انصاریان بازیگران »قطع فوری«  هستند. جشنواره چنای هند 
هر سال ۱۴ تا ۲۱ دسامبر )۲۳ تا ۳0 آذر( در شهر چنای هند 

برگزار می شود.

 »مسافری از گانورا« اکران می شود
 تهیه کننده »مسافری از گانورا« از اکران این انیمیشن 
سینمایی به سرگروهی پردیس سینمایی هویزه مشهد خبر 
داد. سیدمحمدحسین علمدار تهیه کننده انیمیشن سینمایی 
»مسافری از گانورا« در گفت وگو با مهر بیان کرد: قرارداد 
سرگروهی »مسافری از گانورا« با پردیس سینمایی هویزه 
مشهد بسته شده است و موسسه بهمن سبز پخش این فیلم 
را برعهده دارد. علمدار تاکید کرد: این تصور اشتباهی است 
که فیلم های سینمایی در فصل پاییز نمی توانند اکران موفقی 
داشته باشند. پاییز سال گذشته دیدیم که آثار ویژه کودک مثل 
انیمیشن های »پسردلفینی« و »لوپتو« و فیلم هایی همچون »بام 
بالا« و »سفینه فضایی« اکران عمومی داشتند و اتفاقا مخاطبان 
تازه ای را به سینما آوردند. نتیجه هم این شد که انیمیشن 
»لوپتو«، پرمخاطب ترین اثر سینمایی فصل پاییز ۱۴0۱ بود. این 
تهیه کننده سینمای انیمیشن همچنین ادامه داد: امیدواریم که 
با آمدن »مسافری از گانورا«، شاهد ادامه روند حضور خانواده ها 
در سالن های سینمایی باشیم و کار ما هم نقش موثری در رونق 
سینمایی داشته باشد. انیمیشن سینمایی »مسافری از گانورا« به 
تهیه کنندگی سیدمحمدحسین علمدار و کارگردانی سیداحمد 
علمدار، پس از اکران انیمیشن سینمایی »لوپتو« جدیدترین 
محصول »مرکز انیمیشن سوره« است که با همکاری »موسسه 
فرهنگی تصویر هنر پارسارگاد شرق« مشهد، صندوق پژوهش 
و فناوری دانشگاه تهران و صندوق پژوهش و فناوری سپهر و 
به عنوان اولین اثر بلند سینمایی رویداد رویازی، تولید شده است.

علی اوسیوند:

 برای فخرفروشی بازیگر نشدم


